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individual and the rate of metabolism of alcohol in the bloodstream?

A Not from the standpoint of metabolism, Therelis a
relationship between the weight of the deceased and/or size of
the deceased and amount of concentration of that alecohol in the
bloodstream per unit volume of weight, you might say. 'The
metabolic rate, however, from one individual who is, let's say,
small to one individual who is large remains fairly constant.
The body metabolizes at a certain rate. That is .015. I would
expect, for instance, an édult who would weigh 150, 160, 170
pounds, in that neighborhood, I would éxpect one can of beer or
one six ounce glass of wine or one shot of whiskey to, on the
average, produce, following that one drink, about .02 percent

alcohol within the system within an hour's time. If one takes

an individual the size of the deceased, who was sixty-five pounds,
who was roughly four feet five and a half inches, one would expect
the concentration of alcohol in the system of the deceasad follow-

ing that same drink to be greater. I would expect, conseaxrvatively,

that instead'of .02, he would have, followinag that one drink,

a point .035. That would be conservatively. Probably more
realistically, closer to .04. One can get a greatly accentuated
effect from a smaller volume of alcohel on a small individual
especially in an individual who, let's say, is not only small and
young but is perhaps not used to drinking on a regular basis.

Q And the accentuated effect would be what sort of
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A Okay. Normally, in a normal individual with an
alcohol level of, let's say, from .01 up to .09, one would have,
the further'up‘the ladder they go, in general, a losé of some
inhibition; perhaps a little lightheadedness, but not too much
in other activities, generaliy. I am talking about in terms of
an adult now. Then, affer one gets ét o from .1 to .15, one
has an accentuation of loss of inhibition. One also has the
ability to feel they can do more than»they really are able to do.
One has a loss of criticai mentai funétioﬁing, being able to
think rationally and clearly and rapidly especially in critical
areas. One can have memory impairment. One can have some slight
increase in sleepiness toward the period or in betwsen the period
of .1 and .15. After .15, one goes into a periocd of loss of
muscular coordinatioﬁ;'increasgd sleépineés, slurring of speech,
being able to not handle themselves in-a walking fashion, in a

coordinated manner. This holds true pretty well to .29, From

.29 or .30 up to .39 or so, one becomes guite sleepy. One becomes

even, in a number of individuals, comatose. After .40, you can
have coma and/or death occurring.

Q You have assumed in your hypothetical we are ta king
about average size adults?

A. Correct.

Q. What are you saying in terms of a smaller individual,
a sixty-five pound individual?

A A smaller individual is going to be effected hocauza.
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remember, the one drink is going to bring in a relationship which
is a greater concentration in the body. Secondly, the effect on
the metabolism of the individual as far as how he functions, like-
‘wise,; is going to be somewhat more sensitive, if one is not used
to ‘drinking. One is still dealing, however, with thé correlation
of .02. It may be a lesser amount of alcohol giving'.OZ. The
.02 figure is still going to have that effect on his ability to,
”let's say, be looser in his inhibition. The further you get' up
the scale, and this becomes important when one back-calculates,
‘then one has a quicker loss of inhibition, especially the mental
picture, your ability to think and correlate rapidly.” This is
decreased even more so.
0 Doctor, during your career, have you seen other cases

of homicide involving post-mortem amputation of the male genitalia?

A Yes, sir.
0. Has that been in Montgomery County- or other?

A This was -- the last time this occurred was in Los
Angeles County where we uéed to get a fair number of cases.
Q Can you make a general statement as to the sorts of
cases this particular sort of injury occurred in?
MR, BOSTICK: We cbject.
THE COURT: Would you read the question, please.

(Whereupon the previous guestion was read by the

Court Reporter.)

THE COURT: Sustained.
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BY MR. LANGCER:

Q Rather than a generalized statement, let's try'from
this angle, Doctor. Based on your own particular experience in
those cases in which vou observed post-mortem amputation of the
male genitalia, how many cases would that have been?

A Approximately ten.

Q Would you then descfibe the nature of those ten cases?

MR. BOSTICK: Objection.

THE COURT: Is there some relevance in éhis?A

MR. LANGCER: Yes. May I approach the Bench?

THE COURT: Yes.

(Whéreupon the following was had at the Bench:)

MR, LANGER: The doctor will answer_that in those ten

cases —-

MR. STEPHAN: I don't think we are asking for a
proffer at this time.

MR. LANGER: The Judge wants to know the relevance.’

MR. STEPHAN: Sorry. I thought we were having a

proffer.

b

MR. LANGER: The doctor will answer that in many of those
cases the homicide reslated to homosexual rape, homosexually
motivated. :

THE COURT: I will sustain the obijection.

(Whereupon Counsel returned to their respective tables.)
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BY MR. LANGER:

™ Doctor, in this particular case, were you able to

‘astimate approximately the time of death of David Rowell?

A Yes. The estimated approximate time of death of

David Rowell was at 1:00 in the morning on February 6th, 1982,

and it is noted on the death certificate as c 1:00 A.M.

Q What does ¢ mean?
A Meaning approximate..
Q Can you give us a range of time during which death in

your opinion would have occurred?

A The range of time, and this would be based upon the
physical state of the deceased as well as the investigatory back-
ground, looking at environmental conditions, et cetera, would be
in a range of plus or ﬁinus two hours on each side of the 1:00.

In other words, it would go from 11:00 the night of February 5 up

o0 3:00 in the morning of February 6.

0. pid you note the presence or absence of any decdmposition

in the body itself?
A The only decomposition, and that was strictly the |

occurrence from the warming process, ig the vascularization of

‘+he wvascular pattern which occurs in the vessels over the shoulder
area, backs of hands, feet, and one small area on the right side
of the chest. This was secondary to re-warming the body while the

body was in the mortuary. This is a fairly common characteristic

in an individual that has been exposed to cold environments.
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Q Does the insignificant amount of decomposition in ahy
way figure into your estimate of time of death?

A It is certainly consistent with a relatively short-
period of time. One has to keep in mind, however, that decomposi-
tion itself in a body which is subject to cold, espebially in a
relatively frozen state, causes the factors of decomposition to be
greatly delayed.

0 ‘You said you considered environmental factors in makiné
your estimate? |

A Yes, sir.

Q. What specifically, other than the coldness, what else
did you have referehce téé |

A A+ the time when the deceased was found, there was snow
beneath the deceased. .Howéver, there was no show'on top of the

deceased we found, and as best our records could obtain our

“investigation could obtain snow in that particular area had sub-

sided approximately 10:30 P.M. on the S5th of February, 1982.
Q Doctor, I have marked as State's Exhibits 3 and 4, two

plastic bags which are stapled together. Let's first go to State’s

- Exhibit Number 3. I will ask you to axamine that exhibit and then

ask whether you can identify it?

A Yes. This Exhibit 3 would have been and this is the
material that we use. This is Case BC8182. This is a tube that
was prepared by one of the autopsy assistants wﬁere the blood is

placed from the deceased into the tube.

i
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Q Was thatvtubing then placed in this plastic bag?

A Yes, sir.

0 Was it sealed, also?

A Yeé, sir. On the envelope, it is also marked with ths

case number and it is apéropriately sealed_aﬁd with hy initials.

0. Let's look at Stéte's Exhibit 4 which contains numerous
vials.' I will ask whether you can.identify that exhibit? .

A Again, this is the plastic bag with numerous materials
‘in"it, plastic bags, swabs, there is a portibn of plastic bags
having hair type materiai present; also a slip which is one of our
slips in reference to materials; and there was a receiving siip made
out by our department} a receiver slip,’wheﬁ‘it was turned over
later on to the receiving agency; as well as fingernail clippings
and notations on the plastic bag which is also sealed and has the
case number; the anal material; anai oral swabs; plucked hair,
head hair that was plucked; right and left hand nail clippings;
‘pubic hair which was plucked; loose hair from the leg and from the
genitalia, also, of the deceased, and my initials.

| 4] Let's briefly talk about the anal swabbing that was
‘taken from the decedent, Doctor. Tell us about that.
A Okay. In cases where we suspect trauma to the anal

or oral area, we are not sure necessarily of the case to begin

with, with our office a routine smear, in the case of a man the

anal and in the case of a female the anal, oral, and vaginal

swabs are taken. Two things happen. Some of the material is takenf
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And submitted in a +ube to the crime lab. Other materials are

observed and looked at by myself. That is the smears that would

and oral smear in this case looked at by

be taken from fhe anal

‘myself for evidence of sperm within the materials. 1In this case,

‘T took a look at the smear, the analfand oral smears, and saw no

evidence of sperm within the anal and orairsmear sectiocns.

Q Ts that necessarily inconsistent with anal rape?

A-— No, sir.

Q Would you explain your answer?

A Yes. A couple of tﬁings. Number One, if one 4id not -——

on an anal rapé type case, if one did not ejaculate into the

rectal or anal area, One then would not expect to see sperl material

within. Secondly, if one were to ejaculate in 2 rather superficial

nature, that is, not very far within, and one were positioned in a

position or placed in a position ox remained in a position yourself

where the materials instead of remaining within the cavity were

‘to be positioned in such a way the materials would flow cut, one

would also get and could get.very well 2 negative smear from that,

too. So, either way one would get this.

you axamined some of the swabs thers under 2

Q You said
microscope?
A Yes. These were smeared out and I had them especially

stained with a smear, the same one used with looking at cancer

determine whether OT not

cells in females, and I screened these to

shere was sperm present.
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Q You didn't conduct chemical tests?
A No.
0. The swabs that you gathered for the purpose of sending

to the crime lab for chemical tests, what happened to those swabs?

A Those particular swab materials were placed in a locker,

‘after being appropriately labeled, and handed over to the in-

‘Yestigators, and this happened on a Sunday when this case was done.

The ecrime lab, I believe, came the early part of the next week.

There was calling back and.forth to see whether or not they got 5 1 o

or they called. I don't remember which. When they picked up the

materials, it had already been a significant period of time, I
believe in excess of twenty-four hours when they picked them up,
and the materials for their purpose, because of the bacterial
growth, from my undeeranding, were of no value.

Q Were those swabs kept at room temperature during thét
length of period? |

A Yes, sir.

Q Have you seen cases in which initially you have observed

yinder a microscope and haven't seen the evidence of sperm and later

on at the crime lab their chemical analysis showed the presence

of semen or sperm?

A Yes. Primarily because of a coupla of things. One
would be the sampling. For instance, each +ime this is taken for

smearing out, a swab is taken of the area, if your swab, even thoug

you stroke it around in there, if your swab does not happen to hit
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‘3 particular area that has the substance on, you may get a negative

‘it may come out positive. Yes, I have seen this.

swab. 1If another swab is picked up and makes contact with the area,

Q Among the other items contained in State's Exhibit 4
are  tubes that contain hairs recoverad from the body of David

Rowell?

A Yes, sir.

0.- And also hairs recovered from the genitals; am I richt?
A Yes, sir, and the head'area.'

0 And the head area?

A The head area.

0. The head of the deceédent?

A Yes.

Q You took sémples’of the head from the decedent?

A Correct.

0 - How many hairs did you find in or around the genitals

which were in that bag?

A I don't recall making any comment on that. I don't
racall the number., I know there were a few of them around.. T
mentioned earlier there were a few hairs around the pubic area.
They were very sparse. And then there were some, likevwise, scattered
materials about the leg.and foot of the decaased.

Q ‘Wasn't there a loose hair?

A Yes.

Q0. In the bag which contained the genital?
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A, Let me go back and look. There were a few other

miscellaneous hairs removed from the amputated genitalia area of

the body.
0 You‘plaéed that in one of the vials?
A Yes, Qir.
0 Lastly, Doctor, I will ask you whether or not you found

on the legs or leg of Robert Rowell any loose hair?
A Yes. There was hair removed, long hair removed from the

left leg, perineal region of the deceased's left leg area.

.Q What part of the leg?
i That; I don't recall.
Q Would the vial indicate more specifically?
A It may. 
0. Do you want ‘to oéen'that up?:
A. T think it would be easier.  Okay. This was from

the calf region.

0 The left calf region?

) Yes, sir.

Q This reads loose hair, calf, left leg?

A Correct.

Q Do yoﬁ recall how many hairs were recovered?
A No, sir.

Q. They are not in this vial'atﬂthis time?

A No, sir.

o What happened to these particular vials after Yougﬂacédé
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various items of evidence in them?

A After all the materials were obtained, these were
placed in the plastic bag. The bag was sealed. This was turned
over to the investigator, stored in the locker, and turned over to
the.lab; the crime lab. |

| MR. STEPHAN: I didn't hear the balance.

THE WITNESS: Turned over to the crime lab.

.MR. LANGER: I have no other guestions.

THE COURT: I +think we will take the afternoén recess
now. Ladies and Gentlemen, before we resume with cross examination
of Doctor Schaffer, we will take abéutva‘twenty minute break. I
do want to remind yéu,of the instructiohs~that you are under during
your break period. Please observe all the details in that. I
guess I don't have to go over it with fou at this time. We will
take a twenty minute recess.

(Whersupcon a recess was had.)

(Whereupon Court reconvened.)

(Whereupon State's Exhibit 8 was marked for identifica—

tion.)

THE COURT: Cross examination, Mr. Bostick?

CROSS EXAMINATION

BY MR. BOSTICK:

0 Doctor, I am going to have just a few guestions of you.
You won't be on as long as you have been, I assure you. - May I

assume that in any type of autopsy procedure because of the nature

camvewe M rrsteeNe svErITLA i
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éf éhe procedure, the time invélved, the many procedures going on,
that you had help?

A Yes, sir.

Q As a matter of fact, 1isted.on the autopsy report are
those from your office who were in attendahce, is-that trve?

A Yes, that is correct.

Q Without getting into any details, of course, I will

assume each of those five or six gentlemen, including yourself,

‘you worked together and then perhaps you had individual L

sponsibilities?

A That is not always true. In this particular case, B 7
was the one who conducted the autopsy. The assistant that I had
working with me would have been Lou Stange. Obviously, Dave Lett
would have been taking the éhotographs. JerrybPhipps, who is a
pathology assistant, and Doctor Davis would have.been in the room
with me, but they had no active part per se in the autopsy;' They
wandered in and out.

Q T understand. ZIn all fairness, Doctor, +he reason why
I brought it up, you have characterized some of your testimony
sarlier by starting out to say I personally did such and such?

A . 'Yes, sir. |

0. That led me to believe at least that maybe somebody
else did something else: ‘

A I see what you mean.

Q You were maybe underscoring what you personally did?
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A True.

Q You testified to multiple type bruises and abrasions,
With respect to that testimony, which you have gone through in
detail, may I ask yﬁu whether any of these abrasions and bruises
followed any type of pattern that you could perceive?. ;

A I suppose the only pattern, if one would qonsider it
a pattern, would be the post-mortem type scratches which would
be consisteht with brush type markings.

0. I understand. - |

" A The appearance of those. The other type of bruisas
per se, the pre-mortem or pre-death type bruises, d4id not have a
chéracteristic p;ttern that Qould be_consistent, let’s say, with
a particular objeéi or one oﬁject causing it as opposed to some-
other object causing it.

0 All right. This would apply certainly to all parts of
the body? We are talkinq now about the,pre;mortem type of trauma.
This would apply to the neck region, certainly?

A The neck region, in reference to the pattern type mark
that was present on the right side of the neck and also then taking
jnto consideration not only that mark but alsc the underlying
areas of hemorrhage which I described-within tﬁe neck region, would
be consistent‘with a particular type of mark. In oth;r words, a
particular type of thing causing. that particular trauma. If one

were to, let's say, receive a single blow into the neck or even

multiple blows, then one would have multiple bruises on the neck.
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One could certainly get hemorrhages from multiple blows, butntﬁe
type of trauma that was present with the éattern marking on the
righf side of the neck and the soft tissue hemorrhages that were
present not only beneath that aresa but also on the other side of
+he neck as well as the front area were consistent with a manual
strangulation. In other words, that would be the only thing*thaf
would be consistent to produce that type of trauma to the area.
If one were to use, for instance, a ligature, something wrapped

around the neck, one would.not get that type of marking.

0. That was going to be my next question.
A. One would not get it.
0 With respect to my question about pattern bruises and

abrasions, did you find anything significant about the wrists-of
thé victim? | |

A No, sir. There were on the —-- well, I really can't
“say the wrists. There were post-mortem abrasions on the férearm
above the wrists. There was_really no evidence of abrasionslor
markings on the wrists per se, noOy, sir.

Q How about the ankle regions?

A There was a single purple.-bruise on the inner aspect
of the left ankle. It was not linear in nature. In other words,
it did not look like a ligature had been placed around the ankle
or a rope had been placed around: . it. It was not conSistenf wifh
that. VIt looked like a single focal area of 5rui3inq where that

particular portion of skin had come in contact with something or
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something came in contact with the skin.
Q With respect to those things that you personally did,

and you have explained your characterization of that, you indicated

‘you ‘checked the oral cavity and the anal cavity? -

a Yes, sir.
0 For the record, Doctor, what is the oral cavity?
A The oral cavity is that cavity which lies beyond the

1ip area which we would normally speak of in terms of the meouth,
which would include the:guﬁs, ﬁhe.teetﬁ; the lining arduﬁd the
mouth, the palate, the tongue area, and back portion of the mouth
which we refer to as the oropharynx, the upper portion of the
throat area.

Q Of course, the anal cavity or at least the beginning

‘of it was shown by one of the slides?

A That is correct.

0. When you personally checked these areas that we just
+alked about, did you use any particular procedure?

A lLet's start with the oral cavity. The oral cavity is
relatively easy to open and expand even with the rigor that is
present. One still can get the jaw loose by putting pressure along

the margin and opening it up. SO, one can get an examination of

‘the oral cavity by illumination via a light as well as normal room

illumination quite easily. You move the tongue aside, look into
the back aresas, lcok around the tongue, et cetera, to see what

areas, if any, there is any evidence of trauma or what might be
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_present within the oral cavity.

With the anal cavity, in some .

‘aages it is necessary +o dilate up the anal cavity or spreéd iz

open if the anus jtself is not patent or dilated up on its own

accord. Usually, in a post-mortem state, usually the majority of

the times one has the anus in a somewhat expanded, open position.

This occurs following death. There is_a'relaxation and it just

opens up. In the case of the deceased here, the anal opening was

openad up. In other words, it had already relaxed. One did not

have to forcibly open that up to visualize it on the outside and

into not only the upper portion of the anus but the 1ower}poftion

of the rectum.. On the other side of the coin, when one gets into

the body cavity, the rest of the area of the rectum all the way to
+he anus and forward up jnto the intestinal area then was examined

py me from the inside to see if there was any other lacerations,

Lruises, et cetera within the mucosa. There certainly was not.

0 You were loocking, as you have indicated, for the

presance in these cavities, oral and anal, for sperm and/or foreign

substance?
A That is correct.
Q pid you use any kxind of procedure where there was a

fluoroscopic mechanism used?

A Fluoroscopic?
Q. Yes, sir.
A No, sir.

Q.

Wwhat did you use?
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A To examine those was visualization with proper lighting
and then after visualization, the thing that is done is a swab is
taken of those'particular areas; the oral cavity by going around
inside the oral with applicatof swab as well as the anal areé,
inserting the swab along the margin inaafsweeping fashion.

0. pid this then conclude your cheCking of these areas,
what you have just described?

A Yes, sir, except for the.reading of the slides later
on.

0. And the tests for the sperm and the other forqign type
materials were negative? . |

A That is correct.

Q The Prosecutor asked you a little while before the
recess whether or not,_and'I am not guoting him, Doctor, of course,
what you found and if your result: was inconsistent with anal
rape; Do you recall that question being asked?

A His question, if I remember right, was in reference
to the trauma that we were looking at on the slide, the slide that
was projected. If I remember the question, it was in reference

+o trauma coming from without versus coming from within, and he

asked me in reference to a cutting or laceration type trauma whether,

for instance, a sharp object cculd do that. I mentioned at that
+ime that the anal opening itself, the force would have come from
without rather than from within because if it had come from within

and would have caused dilation, then I would have expected to see
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the lacerations which were superficial in nature occurring con the
inner border of the anus rather than the extarnal border;' Number
Two was the fact that if this were a sha;p objecﬁ that would have
begn placed within, causing these lacerations, such as a knife or
whatever, then‘I would expect to see a distinctiy different type
of laceration than occurred at the anal margin which was present.
The type of wound that would have occurred would have beep"&“'“
deeper laceration, whereas these wefe a stretch, tear type lac-
efaéion of the anal margin such as one would get with forced
‘expansion of the anus without actually a direct object cutting it
per se.

Q All right. And then he asked you, and I will ask vou
if\you remember whether or not no evidence of sperm would be not
inconsistent witﬁ anél.rapé.

N Yes. In other words, he was asking whether or noct vou
had to find sperm to say this was ahal rape. The answer was,
no, you would not have to find it to still have anal rape.

e Then you went ahead in response to his guestion and did
you not give us at least two instances as you hypothesized where

there would be no sperm?

) Yes.

Q That was based upon speculation, was it not?
A Yes, sir.

Q The fact is, you found no sperm?

A Correct.
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Q Or other foreign object or substance?
A Correct.
0 - And then T think as a follow-up to that series of

questioning, you indicated that later on the process of the

material or substances through the lab sperm could also become

present?

A Yes. What I was saying is that if another swab, and
obviously when you take materials, for instance, swabbing the
way we do it, we would also take a swab for the crime lab. I said

if that particular swab came in contact with an area that perhaps

‘the other swab did not, it is plausible, if that area was positive,

to pick up a positive matarial whereas another swab would not have

it on.

Q Would it be fair to say ydu,are’merely saying ves,

it is possible?

A Sure, definitely.

Q 'Again, you are speculating?

A Yes, sir.

0 As a matter of fact, Doctor Schaffer, since you per-

formed this autopsy at 9:00 A.M. on February 7, 1982, nothing has
come to your attention which would indicate that any later lab
tests came up with sperm?

A Correct.

Q And as a matter of fact with respect to the trauma:to

the anal region that you showed us on the slide, there is any
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ﬁu%ber of things that could certainly cause that, isn't that N
true?
L Yes, sir.
MR. BOSTICK: Thank you very much. You have been
very helpful. . ' ' . N
THE COUﬁT: Redirect?

MR. LANGER: Yes, Your Honor.

REDIRECT EXAMINATION **

BY MR. LANGER:

0 Doctor Schaffer, regarding those who were in attendance
at the autopsy, what sort of apparel do those from the Coroner's
Office wear duripg the cdnductiﬁg of an autopsy?

A Those who are in direct attendance,‘in other words,
those who are particiéating‘in the aﬁtopsy, with the exception
of the photographer, who is actively participating but coming
- around and taking pictures, and even in some cases, they dress up,
#0o0, depending upon how close they have to get in, the ones who
are participating are dfessed in a full-length gown, surgical type
gown, along with a plastic apron with gloves and, depending upon
the kind of case, if it is a contaminated case where one suspects
infection, you may have masks and head gear. In general, the
‘surgical gown, plastic apron, and also the gloves.

] Wwhat about covering the head?

A No, sir, not except in those cases where there is

expected contamination from infectious organisms such as




Schaffer - RD r ' 357

tuberculosis. Then, we would cover in those cases.
o) The hair that was recovered from the calf of thé
decedent, do you in any way --
MR. BOSTICK: Forgive me. We are going to object. I
don't recall that this is proper redirect examination.

THE COURT: I don't think the matter was gone into on

cross.
MR. BOSTICK: Certainly not;  We do object.
THE COURT: Susfained.
MR. LANGER: I have no othér questions, Your Honor.
THE COURT: Very well.
MR, BOSTIéK: ﬁe h;ve nothing further. Thank vyou,
Doctor.

THE COURT: You may sfep,down, Doctor. Thank you.

o R % %
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WHEREUPON:

BOBBY ROWELL

the witness, having been duly sworn, was examined and

‘testifiedﬁas follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR. HEAD:

Lol

g

©

o

[e]

Slr,vtell the Jury your name?

My name is Bobby Rowell. |

Are you married, Bobby?

Yes.

What is your wife's name?

Myrtle.

Do you have any kids?

I have two. ‘

What are their names?

Michael and krista.

pid you have a third child?

Yes.

That is David?

David.

Where do you live now, Bobby?
Mobile, Alabama.

Where did you live back in February?
I lived iﬁ Moraine, Kreitzer Road,‘2970 Rreitzer Road.

Bobby, were ycu the person that discovered the body of
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ycour son?

A Yes, I was.
Q What kind of boy was he?
A David was a good boy. He had a few problems in school

and it seemed like he had .a problem behaving himself in class

and also on the bus.

Q Tell me about the bus. Was he ever kicked off the bus?

You were talking about the school bus?:

A Yes.
0 Was he ever kicked off that bus?
" A Yes. He was kicked off the bus in early December and

for some reason, I don't know why, but he was told he couldn't
ride the bus anymore during thét nonth, so I had to carry him to
school every morning aﬁd.pick him up_in the afternoen. This, in
turn, pretty well disruéted my whole day because I was looking for
work and everything. I was pretty well perturbed.

Q_ Do you know whether he had any further trouble on the
bus?

a T understand the last day he was alive he was kicked

off the bus again.

Q What had you told him back in December regarding any
more trouble with the bus? ‘ .

A T +old him if he was kicked off the bus again, there was
going to be a lot of trouble and God help him.

Q Did you tell him you'd take him to school anymora?
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A I really didn't know what I was going to do or what I

would have had to do.

Q Do you know whether or not he got his grade card that
Friday?
A I understand they got their report cards that day and

he had bad grades.
Q Did you see him that morning, that Friday morning?
A Yes, I woke him up. He got up and was getting ready

for school.

0 About what time did you return home Friday afternocn?
A Right at 5:00.

Q. . Who was home when you got there?

a At the time, my wife was home.

Q Did your sén, Mike, come hbme anytime after that?

A He came home right at 6:00; a little after, I guess.
Q Was your son, David, with him? |

A No.

Q When did you become concerned for David and start:

loocking for David?

A I asked Michael right away where David was. He said
he was over in the trailer park at someone's trailer. I can't
reccllect whose trailer he said he was in.

0.  Did you or -- let me ask it tﬁis way. Did you send
Michael out after David?

A I gave Michael a talking to. I teld him to go get
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David. It was going on 7:00; I guess a little after.
Q About what time did Michael return home?
- A Well, right after I took a bath and he -- duridg the

time I was taking my bath, he came back. It had to be somewhere

between, probably 7:30 and 8:15 or 8:30.

Q All right. Was David with him?

A No.

0 What did you do next?

A At the time, my-wife wés odt'looking for him; When

she come home and said she --

MR. BOSTICK: Objection to any conversation from this

point on, Your Honor.

THE COURT: Sustained as to what the wife may have said.

BY MR. HEAD:

Q Mr. Rowell, just tell us, if you can, to the best of
your memory, what you did or what was done in your presence
concerning looking for David?

A About 9:00 or a little afterwards my wife came home
and sald she didn't see David anywh;re around the Civic Center.

MR, STEPHAN; Objection.
THE COURT: Sustained. The Jury will disregard the

statement of the witness as to the statement made by other persons

not in Court.

5Y MR. HEAD:

Q Mr, Rowell, did your wife go ou* looking for David?
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“ a, Yes.
o How did she do that, in a car or on fcot?
A In the car.
0. How‘long was she gone?
A Off and on she was gone from about, I would say 7:30

to around 9:00.

0. + Did she return home?

A Yes. ‘

g' Did she have David with her?

A No.

0 What did you do next?

A Well, I put my clqthes on, and I told her“I was going

+o go ocut looking around the Civic Center, the school, and over
around tﬁe plat. And.so I &ook off, walked around the school yard
and Civic Center area, looking around the building there, walked
up side the fence, looking for footprints because it just §ot
through snowing, and I looked in the doorways of the school and
around the back of the school. I cut across over into the Civic
Center field and looked out across that way. Then I cut back over
tolthe Civic Center. I walked completely around the Civic Center
looking in the windows. I didn't see him in tﬁere. I went to

the cook-out area on the north end of the Civic Center, down in
that 1ittle barbecue pit like thing. He wasn't there. So, I

left there, went across through the parking'lét over to the field,

north of Rreitzer Road. I walked about thirty or fority yards from

i
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the I-75 fence looking along that area, and I walked up, oh, about
fifteen or twenty yards past a little clump of trees, and I cut
back toward the trees and walkéd through that little area where
the trees were, a little round area of trees.

Q Did you find David?. .

A No. So, I come oﬁt of the trees and went up on the
hill toward the north end of the field there, ;p near the area
where there's a line of little small fir trees or pine trees
running diagonal with the trailer park. I got about fifteen or
twenty yaras from there and I turned back and headed baék toward
‘the road on the right side of the field, and I didn't see him ~5
there anywhere. 2About three trailgrs from the end, I cut into the'
trailer park, I saw a couplé trash bags out there. Out of
curiosity, I picked them uﬁ'énd shook them. Then I walked on into
the trailer park. Then I cut off and went back to my house.

By that time, my feet was getting just about frozen.

0 About what time did you return home, do you recall?

A It was probably 10:00 or a little after.

0 Was your wife home at that time?

A Yes.

Q pid you have the occasion to be present when your wife

made some phone calls?
A Yes., After I got back home, she called the hospital and
checked the emergency room, and she called a few other people., I

don't know exactly who they were, but it seemed like somewhere just




Rowell - D 364

about 11:00 she called the police and +0ld them that he was missing.
After she dohe that, by that time, I éot warm and everything.

T decided to go out and look again. So, I got Michael to double
check Lisa Collins? trailer to make sure he wasn't there. 8o,

I followed him over -- well, he was abput,fifty vards in front
of me. So, I met him coming back from hér'trailer. He said he
wasn't over there. About that time,'I«qut back over toward the
fieid again. I cut back, went out backfoﬁt on Kreitzer Road,
went around and went down é little.road, like a little makeshift
road. I walked up past a couple cars that was out thefe( an old
white car and an old Mustang, a blue one. I looked in both cars
in case he was in there. Then T cut back in the‘field again. I
walked back over to the clump of trees. Then I went back out
over near the Civic Cénter, looked aréund’again. T didn't see

him. Then I went baék home.,

Q About what time was this?
A It was close to 11:30.
1) After you got back home, did you have occasion to look

further for David that night?

A Yes. I went to the basement and lcoked. I looked
behind every object I thought he might hide behind. I went in .
"the attic looking for him. I looked in all the closets. I went
out and locked in the garage, behihd the garage. I locoked over
in the big building next door. I walked near the hill, I didn’t

see him. So, I went back in the house, and I told my wife I was
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going to go to the Dayton Mall because I understood he had a
dollar in his pocket. I thought maybe he might have gotten a
bus and went to.the Daytbn Mall. And so, afound 11:45, I went
to the Dayton Mall. I got there just about 12:00, I guess. I went
inside where the movie theater is, where they had the balecony,
right past the Metropolitan Sﬁore, right in that area, and I
walked upstairs and looked up there. Went back downstairs. I
went out to the Mall, the long pcrtién; and looked up and down
thinking he might be there}Abut it was closed. They was mopping
+he floors., So, I comé on back and got in my wvan and drove around
the parking lot of the Mall. I still didn't see him.' So, I came
on back toward home. On the way back, by this tihe it was getting
close to 1:00. I came up over a hill on Northlawn, over the
railroad tracks. I séw a cér that looked iike it was on fire
at an intersection and a lady was standing by it. I stopped, and
I told her to get away from the car because it might blow up. We
stood there a couple minutes. T finally opened the hood and looked
dewn in there. Whatever was burning, it guit, and so we got the
car moved off the side of the road, and she asked me if I would
taks her on home because she had luggage. She said she just came
£rom the airéort.
0. Did you take her home?

A Yes. She asked if I would mind. I told her not really.

On the way to her home up Stroop Road,‘I told her the reason I was

out was I was looking for David. She said she hoped I found him,




Rowell = D 366

She had a daughter run away or something.

Q pid vou then go back to your home after you dropped
this lady'off?

A, ’ Yes, I came back and I went oﬁer and drove around the
plat, Holman, Gladstone, and Cadillac Streets. I checked that
area one more time. Then I came out and went home and parked my
van. I can't remember whether I went in.the house or not. I
headed back toward the trailer park again, and I walked the
complete trailer park, looking in between the trailers and
everywhere I thought he might be hidihg-of something. I made a

complete loop and came on back home.

0 This is about what time, 1:00, would you say?"
A Close to 1:30.
Q Do you remember being in my office and pointing out

some of these places on a map of some kind, a chart?

A, Yes.

0. Sir, if you could, come down here and look at this chart
which we have marked State's Exhibit 8 for identification purposes.
MR. HEAD: Your Honor, if we could have Alternate |
Juror Number 14 move so he could see.
THE COURT: What was the Exhibit Number?
MR. HEAD: State's 8.
THE COURT:  All right.

BY MR. HEAD:

Q I will hand you a red crayon. »Could you c1vcle your |

. e SRS = o e e e e
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house, the house that you were living in back in February?

A Circle it?

0 Yes. "

A Right there.

Q- - From yéur knowledge of thatfnéighborhood, in-that area,

how long had you lived there, by the wa?fg

A I have been there since Deceébeflof 179.

o] Does that map clearly, accﬁrétely, and cér:ectly
depict the area wheré you lived and the trailer park and‘ﬁhe field
where you found David's body?

A, Yes.,

0. Could you point out to the:Jﬁryfthe various places that
you went looking for David, not Qith a réd crayon, but péint them
out with your finger.

MR. HEAD: Can éverybody in the Jury see the chart?
Maybe we can bring it down a little bit. ‘

THE WITNESS: I left my home, which is the rear door,
right here, and I came out and went from around the rear of the
house and went through the side of the yard, the vacant side of
the yvard, and went out on Kreitzer Road. I came down beyond the
three houses, this last area being a vacant one acre lot. I
cut across this lot here and went right approximately here in front

of the Civic Center. I looked into the Civic Center. I seen some

people, no kids. I didn't see any kids. It lboked like people was

getting féédy to leave, so I stocd there a moment or two just

|
i
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looking in theré. Then I took off. I turned around and went behind
this baseball diamond. I went right through ﬁhe center of fhe
baseball diamond, walking this way, over to the otﬁer baseball
diamond and right here is an old gollapsed dugout. I lookad into
this collapsed dﬁgout. Then I walked on over heré, over here,

and looked in this area Qf it, this being iike a little playground.
It's got a couple slideS“and a few plafthiﬁgé and‘swings right
here for the kids. What I did here ié I just looked here in the
doorway End‘I came out and went back here; loovked in the dumpster,
which is located right here. I left there and went ove? here,
which iémaﬂhill. I have -known David to hide;out{tﬁe:ETand smoke

cigarettes up on a little hill right here. 'IAlooked all back around

" in there. Then I left there, came back and walked around in front

of the school; lobking:in'the doorway because he had been picked

up once walking into the school, for whagever'reaSOn.I don't know.
He walked in there once. I checked the door. I walked from here
straight across the front of the schooi over to this, like a

picnic area, a little shelter. From there, I locked each direction,
which was very clear. It was bright with snow. If he had been
laying there somewhere, I would have.saw him. So, I left there,

I cut up here to the Civic Center, approximately this end. I saw

some little footprints. I followed them right around-looking through

the windows and looked through the windows. I didn't see him. Right
here is like a cook-out area, a little barbecue pit. I loocked down

there because I caught him smoking there once before. I didn't see
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him there. -I walked out, out here to the éarking area. I looked
back this way. I left there, went through the main parking‘lot,
across Kreitzer Road;'and went approximately in this direction
about thirty yaids or so from this fence. There is a fence here
along I—75:"“So,.I looked  across there, which is Qery*cléar, too.
I didn't see anything. I got aboﬁt right.here in this aresa, and
then I backed down tﬁward the trees. There is a little hole there
_.about two bj”five. I locked down in it. I walked on down and
looked out through these'trées. There was a bunch of “trash laying
down in there. I didn't see him there. So, I went up a hill,
went up ih this direction.’ I,went.up’approximaﬁely about right
here, in this area. “Righé here is a ciﬁmp of trees. ‘I*believe
fir or pine. I got back this far. I could see in that dirsction.
Thefe wag\bushes or soﬁethiné. i turﬁed and came down this

direction, approximately following this path here. =

BY MR. HEAD:

Q If I éould interrupt you, sir, for a minﬁte, could you
point out perhaps once again with that red crayon behind vyou -—.I
am jumping ahead a little bit. If you could, point ocut the clump
of bushes you found David's body in on Saturday.

A On this, I would say it must be this one, acc§rding to
that. There is another bush down here. I am sorzry. It is this
one. There is another bush right here.

Q Do you recall a field before the oéen field, a field

that looked like it was plowed or used as a garden of some sort
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between the trailer park and the field?
A Yes.

0. If these lines here were to indicate .

p;‘

Oh. This is a garden. Okay. So, it would be this.

v

Q Okay.
A That is where I found him.
Q Could you maybe put an X through the circle so we know

which one we are talking about?

A {(Indicating).

0 When you came back from that long line of trees up to
the top part of the chart there and you‘walked back down, did you

walk past that circle with an X through the clump of bushes you

found David in?

A I walked right nekt to that'bush.

0. What time was this, the first time you went by that
bush?

A The first time must have been 10:00, ten till, somewhere.

around there,

0 Was it dark outside?

A I+ was dark, but it was very bright.

0 Why was that?

A, | I guess from all the lights'in the area and the snow,

I+ was just as bright as this.

0. Okay. So then after you walked past those bushes, is tha?

when you went back home?




Rowell - D 371

A 'No. I walked past these bushes,.and I turned rignt by
this bush here, and I went right through here, and I believé I
went right betweén this:trailer and this trailer, and I went out
into the Cozy L$ne here and then I cut -- somewhere there is a
patﬁ, right here. I took the path and camé on back home;

Q You said you went out a secand time to that field about
11:00 or 11:307?

A Yes.

Q I will éék;you~if‘you waiked p;st'the clump of bushes
we have marked there with a circle with an X through it? Did you

walk past that clump of bushes about 11:30?

A Yes.
Q Did you see David in those bushes at that time?
A No. David was not in that field. No way.

Q The next day, did you have -- what time did you get up

the next day, do you remember?

A I got up around 7:00.

Q Did you lcoock for -- did David come home-during the
night?

A  No.

Q Did youvlédk for David when you got upvthat next day?

A Yes.

Q Did you lock over in that field.again?

A After I locked in a few other places, I came frcm the

house and went back cover in this clump of trees. I locked in there.
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I climbed:up:.on that hill and loocked in every direction.. . .

0. - Did you have the occasion to walk past the clumpﬂof
bushes?

A. No.

0 Where David was found late# on? |

A No.

Q By the way, do you have a dog or did you have a dog when

you lived on Kreitzer?

A Yes.
Q pid you walk the dog in that field a lot?
R, Yes. |
0 ~ So, you are familiar with the field?
A I knew about every foot‘of it. I walked it two times
a day.
Q. So, after you looked through the field Saturday morning,

what did you do then?

A. : After I looked in the field, I went on back home, had
coffee, then I came -- it was about 8:45 or 8:30, somewhere in that
neighborhood. I noticed a lot of people at the Civic Center, and so
I drove my van up to the Civic Center, and they was having a flea
market sale inside. I went inside and loocked ali around the booths.
T walked into the rear of the Civic Center, the back rooms, and
looked. I didn't see him there. I come on back out. I got in my

van and I drove up the road real slow,. and I stopped here and looked

out that way, but Icouldn’'t make out nothing. 8o, I left there,
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- and I went up andldown these streets hers. This is the low end

T went on out here and I turned into the trailer park, right here,

and I circled the trailer park, this area here. I came back ocut,

of Ehé_trailer pérk. This is a different ﬁfailer park.

0. ~ What ié the name of that? - '

A  Gordon's. I didn't see him anywhere around there. I
was driving real slow: ~When I left that trailer park,*T*went back
up Dryden Road and went down into the'ﬁlat."

0. That is Cadillac Road?

A :*ers. I drove around Cadillac, Gladstone, and*Kblman
again. I didn't see him there. I drobe36ve: by'Frisch's Big
Boy on the corner of Central and épringbéro; I didn'tﬁgo inside.

T just glanced at the front of it. When I left there, I came back
up Springboro, come up bver £he hill, and turned down -- let me get
my bearings. Over hére somewhere. Anyways, the same'éﬁféét the
Save Mart is on. I drove over and I looked into Save Mart.'.He
wasn't in there. So, I came on out. I came over here to this little
road where these trees éra, and I drove <right about up in here,
and I looked down this way. It was clear. I couldn't see him in
any of these trees. So, when I left, I backed out and left there.
By then, it was after 9%9:00, about 9:15, probab;y. I didn't know
what to do then. 8So, I went back home and told my wife I had been_
out looking for him. She said, well, she'waé going to call some

more places. So, I said, all right. I am going over to Huber

Haights for awhile and see my friend. So, I went over there. I
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stopped §;¥Brandt Pike and had breakfast and somewhere $£§und 11:00
I got to my friend's TV shop, and I stayed there probably until

a little éfte:alzoo. T talked to my wife. I talked to her a long
time. She said she'still hadn't heard from David. Shé“ﬁas going to
go to Kettering. I thought somewhere in the neighborhood“David

had been allowed to spend the night.-eThatvwas about 12:00. So,

I told her --

0. “About what time did you getjhcme; do vou rémember?

A About 1:30, something like:thAt._

Q Did you have the occasion then to éo out in thét field
again?

A % Bt the t;mé, I didn't. I really didn't know whers to look

anymore. I locked just about éverywhere. So, I made me some coffee
and went down in my baéement’and I sit there probably until it was
after 3:00, and for some reason I kept visualizing bushes. I said,
I'm going to check that field one more time, and aboutv3:30‘i put
my coat on and I looked out my front door and I saw these bushes.

I thought, I'm going to check them. That's the only place I never
looked. So, I just took off right across the road, walked around
this bush here, walked along, looked left, and saw that hole. I
thought to myself if somebody is going to throw him out, they'd
put him in that hole. It was a few seconds later I glanced to the
'right. I saw scmething shining. It looked to ma like -- I don't

know. Things were starting to flash. A doll came to my mind. The

.closer I got the more it looked like a doll. I finally figured out

l

i
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why. It'was David. He had been covered over the face and top part
of his body with a bag. All I could see was the knee sticking
up. That isall I could see of him. until.I moved theibag;

Q - YiME. Rowell, do you rememberughe various times‘ that YOu
went to that busﬁ, did you evef take-a path direcﬁly from the bush
to where that trailer-is: that is marked with a red crayon, 27537

A - No. :

0 Did you ever walk back fro#fthat trailer.tq the bush
where you found David at any time during these visits to the
field?

A No. - When I found David, I just -- I walked over to the
outer edge. I saw towels everywhere, a bunch of towels; one on
David's bottom, two or three laying on the side of him. I saw one
hanging on the bush. Tﬁe oné on thevbhsh caught my eye;'“i walked

over and right below that was a bag that had David's clothes in it.

0 pid you recognize them as David's clothes?

A Yes.

Q What did you do after you found David's body?

A I then walked home and called the police.

0 How long did it take for the police to get there,

do you recall?
A Less than eight minutes.

MR. HEAD: You can resume yourISeatgup there on the

stand.
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BY MR, HEAD:
Q@ - Mr. Rowell, did you permit your son -- how old was

David now?

A David had just turned thirteep.

Q@ < Dpid fou ever permit him to drink alcohdlic beverages?
A No. N

0. Did you ever know him to driﬁk.alcbholic beverages?
A No.

' MR. HEAD: We don't have any other guestions.
THE COURT: Very well. Cross examination? ~ 7 "=

CROSS EXAMINATION

BY MR. BOSTICK:

Q “"Mr. Rowell, I am going to ask you a few guestions, okay?
Did yoy call your younger soﬁ Davidz?

A Yes.

Q. Because of David's past actions, as you have descfibed
them, may I ask you, sir, if you had to go out and look for him
before this occasion on other occasions?

A On two occasions I had to lock for him. One night last

summer he took off a little after 12:00 and stayed out the rest of

the night.
Q When you say a little after 12:00, vou mean 12:00 midnight
A Midnight.
Q. Little David staved out all night?

A Yas,
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o) When did he return?

A I think. around 9:00 in the morning.

a - Yéu-personally don't know where he had been? =

A knéw_he was in the neighborhood. Every time I'd

get close. T saw evidence, -but for some reason he wanted to stay

out all nicht that night.

0 'Tnis was one night last sumﬁér,fthe summer. of 19817
A Right. -, 4'4g,.
Q Was there another occasion,fsir, when he just seeﬁed to
disappear?
A : Well; there was one night I -guess he thought he was going

to get a whipping and he ran Qut of the:house, but he ﬁéén’t gone
moré than-an“hour. We found him less th%n two blocks from the
house. He was up neariﬁhe Séve Mart oh;Springboro.A

Q Are you saying Save Mart? |

A Save Mart. A little market, a gas station and mérket

on Springboro and Kreitzer Road.

Q Did he have money on his person when he was at Save
Mart? |

A No.

0 The time he disappeéred last summer, do you know whether

or not he had money on his person?

A I don’t know.

Q. Were +here other occasions when little David would seem

+o take off and disappear?




Rowell - D 378
A No.

0 Where would he hide, other than the places you have
demonstrated on this map? What were some of his hiding places

when he would take of£f?
A That was it. He never ventured far from home.

0. On the occasion that he disappeared for the last

time, you went as far away as the Dayton Mall to lock for him?

A 'Right;
5 0. “"Had heé been accustomed to going up there?
A Well, he was allowed to ride the bus only with

permission to the Mall to, you know, go into the Mall; not to go
‘anywhere else but the Mall, ride the bus. |

0. ' What would the boys be theré’dding, plaving machines
or something?

A " Right.

Q I suppose, sir, there were times when you didn't know
where he was, he could have been at the Mall or what have you?

A No. We had good track of the boys. They was either
in the plat or the trailer park. I am sure he was not at the Mall
without us knowing it.

Q. You said, sir, that on at least a couple occasions
David was concerned about getting a whipping. Did you whip him
for these goings and comings that he engaged in? |

A No. I didn't know what to do with him. On one occasion

T talked to him. I askéd him not to do it again. I told him it was

COURT OF COMMON PLEAS » MONTGOMERY COUNTY, 2D
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0
didn't it?

A

a

Q.

getting dangerous to

going, but-

him. He promised me he wouldn't do it again.

His going and coming like this personally worried you,

Yes.

And worried his mothex?
Yes.

The whole family?

Yes.

~ Mr. Rowell, I want you to think about the next question
for a moment if you will. I am going to ask you, sir, if within
the last six months to a year before your son disappeared, did

your family receive any threats?

MR. HEAD: Objection. : :
THE COURT: Your grounds?

MR, HEAD: I fail to see the relevancy. Perhaps we

could approach the Bench.

THE COURT: You may approach the Bench.

{(Whereupon, the following was had at the Bench:)

MR. HEAD: I am not gquite sure where Defense Counsel is
the fact that his family did or did not xeceive threats,

what relevance does that have to this case?

MR. BOSTICK: It has every relevance, Your Honor.

THE COURT: Could we be more specific about the nature

of the threats to tie in relevance in my mind?

B e e = e==doe—ame, o
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be out at nighttime. Something could happen to
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MR. BOSTICK: If he doesn't receive any, he will say no.

I think he will say yes.
"THE COURT: Threats to members of the family?
‘MR. BOSTICK: Yes.
**THE'COURT:”»Maybé if you coula rephrase the question
that way, threats against the persons or members of thé family,

then I can understand the relevancy.

MR. BOSTICK: Okay.

(Whereupon, Counsel returned to their respective tables.)

BY MR. BOSTICK:

0. Mr. Rowell, let.me rephrase that question if it is not
already clear in your mind. I am referring, sir, to any threats

that you might have received, you and your family, to family

members?

A I+ would be hearsay, from my wife. I have never actually

received one myself.

0. I am sorry, sir?
A T never actually received the threats myself.
Q. Did you say something about your wife?

MR. HEAD: We will object.

THE WITNESS: I said it would be hearsay from her. She

is the one that got the threats, not me.
MR. HEAD: Objection. It is not responsive.
THE COURT: We will overrule the objection. I think he

can testify, not on the contents of the conversation, which would be
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hearsay, but what he knows about that part of it.

MR. BOSTICKX: Certainly, Your Honor.

BY MR. BOSTICK:

0 “‘What you are saying, sir, and what I understand is that

this was something perscnal that your’wife had received?

A ‘Right.
0. “You weren't there at the'timef
i A No. It was during the time’i’w;s working at night.
0. “18 it your uﬂderétanding, sir, that it was threats or

threats made to family members?

A “You mean any partiéular memser or all meﬁbers?”'

0 Any member, sir? |

A - That is Qhat she gaid.

0. The threats were directed éf'éll'members of your family,

is that right, sir?

A I am trying --
Q. I'm sorxry?
A I am trying to think how she described it.

the question is calling for a hearsay answer.

THE COURT: Well, I think the content is probably based

on hearsay. We will sustain the objection.

BY MR. BOSTICK:

\
1 0 - Based upon what you learned from your wife, as a close-
1 curself

j] kxnit family, concerning the threats, were you concernad ¥

MR. HEAD: Your Honor, we are going to object. I believe

|
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about the safety of your family members?

A Yes.
Q. You were very concerned?
A Yes. I put a dead bolt lock on the door for her because

she was scared.

Q She was at home a lot by herself, wasn't she?
A Because I was working nights.
Q I understand, sir. So, you were concerned about your

wife's saféty?
A. Yes.
Q Who else are the family members? You mentidﬁéafDavid.

You have a son by the name of Michael?

B Michael. -

Q. Anybody elsé?;

A A daughter, Krista. She'’s ten.

Q What is her name?

A Krista.

0 Krista?

a Yes.

0 Anybodv else in the family?

A No.

0 You were concerned about all family members, weren't
you?

A Yes.

Q. Their safety, their personal safety?
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A Yes.
Q What else did you do besides double bblt lock the doors?
A, First of all, I won't allow the kids out after dark.
Q  You‘won't:allow the kids out after‘dark. That is,

little‘David -

A Unless they were supervised.

a David?

A Yés. ‘

Q. Krista, his sister?

A Yes.

o} And even Michael?

A Even Michael.

0. ‘How old is Michaelf

A He just turned fifteen.

Q. What othér.precautions and safety did you take in view

of thése threats to the family members?

A That's about it, I guess.

0. ~‘_Oneflast guestion, sir, if I may. in point of time,
when did that occur? When I say in point of time, to the dig-
appearance of little David?

A, You mean taking precautions?

0. When the threats came into your household and caused you

great concern?

A I don't understand. You mean when I put the lock on the

door? 1Is that what you mean?

i
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Q Let;s start there. When did you put the locks on the
door?

. A >About.a week after I started back to wak.

0 “Phat would be When; sir?

A November of '7- -- no. November of '80.

0 Had you gotten the threats before then?

A ~I am not saying.sge had threats then. It started while

I was working at Chévrblet.

0 \Did it continue én?

A Yes, until I got laid off. Then, it Stopped. The
phone would ring. I“picked it up twice. Nobod? said anything.
They just breathgd. This only happened to me twice, but it

happened to her every night.

Q Did it happen to her every night at a certain period
of time?
A. I guess she must have had a few free nightév”but ik

happened, she said, very regularly.

Q Do you, sir, personally know the source of those threats?
A No.

Q You have no idea?

A No. T have an idea. Just kids playing pranks. I don't

know. That is what I thought. I have no idea, really.

0. But in any event you put the double bolt lock on the

door and kept your kids home?

A The main reason I did that is I knew I was going to be

oa
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working nights for the duration because that was second shift work.
0 Even with those restrictions that yoﬁ put on you¥
youngsters, 1ittie David and Krista, his sister, and Michael, who

is now fifteen, did little David still get out and about? ~

A At night?"

Q. Yes.

A No.

Q He sﬁayed in at that time? |

R “Yes. I lost Siéht §f DéVid'dnée that night. That was

1t. Other than those other two times I told you about, he has never

been out after'dark.

Q ‘And he would always come in before dark?
A Yes. That was a rule I had. When dark came, you be in

the house.

MR. BOSTICK: Thank you, Mr. Rowell. Thank you very

much.
THE COURT: Redirect?

MR. HEAD: One moment, Judge. No further questions,
Judge. Thanks.

THE COURT: You may step down, sir. Thank you.
Ladies and Qentlemen, we are going to conclude the presentation
of evidence today and resume again tomorrow morning at'9300. Before
you go home, however, I want to deliver4thé-admonition tﬁat %
forgot +to give you over the lunch hour.-ADo'hot discuss this case

among yourselves or discuss it with anyone else. Do not permit




